



THE LOCHNAGAR CRATER MEMORIAL

A German defender's experience

The German 110th and 111th Baden Infantry Reserve Regiments (RIR) held the line facing the 34th Division. Despite taking heavy casualties, most of the deep dugouts remained intact although they endured unimaginable hardships under the week-long artillery barrage.

Immense good fortune befell the defenders when they intercepted messages about the forthcoming attack. The morning of 1st July came and at 0728hrs the two huge mines either side of La Boisselle were detonated and for several minutes a rain of stones showered down on the whole sector.

According to German reports *'Half of 7th Company became casualties and 5th Company was only able to muster 15 men. The 2nd Company was completely wiped out.*

Within moments, wave after wave of men marching in step, rose out of the British trenches on either side of Bécourt Valley, thick columns followed from Bécourt Wood. Thus rolled the enemy against the confusion of trench and barbed wire entanglements.

We emerged from our dugouts, prepared our machine-guns and silently awaited the oncoming enemy. When the attackers were within a few metres of the barbed wire, there suddenly raged forth a hurricane of fire on these thick waves. Some defenders confidently stood on the parapets, hurling grenades and firing rifles, whilst smoking pipes. In scarcely a minute no-man's-land appeared deserted. But the British kept coming forward and for two hours, the defenders' fire rattled on.

Eventually this part of the battle in Bécourt Valley slackened off and the British, with such high hopes of success that morning, only held the mine crater.'

Taken from *'The Chequers'* 1938-39, the year book of the 34th Division Officer's Club.



Top: German trenches, La Boisselle 1916. Below: The formidable German Maxim machine-gun.

L'expérience d'un défenseur allemand

Les 110^{ème} et 111^{ème} Régiments d'Infanterie de Réserve de Baden (RIR) tiennent la ligne face à la 34^{ème} Division. Malgré de lourdes pertes, la plupart des abris souterrains restent intacts, bien que ces régiments souffrent amèrement sous les tirs de barrage qui durent depuis une semaine.

Un très gros coup de chance permet aux défenseurs d'intercepter des messages relatifs à l'assaut à venir. Le matin du 1^{er} juillet arrive et, à 07h28, les deux énormes mines situées de chaque côté de La Boisselle explosent et pendant plusieurs minutes, une pluie de pierres s'abat sur tout le secteur.

Selon les rapports allemands, *« la moitié de la 7^{ème} Compagnie fut blessée et la 5^{ème} Compagnie ne put rassembler que 15 hommes. La 2^{ème} Compagnie fut totalement décimée.*

Très rapidement, par vagues, des hommes marchant au pas se lèvent des tranchées britanniques de chaque côté de vallée de Bécourt, suivis par d'épaisses colonnes de soldats depuis le Bois de Bécourt. C'est ainsi que l'ennemi a été laminé, par l'imbroglie des tranchées et l'enchevêtrement des barbelées.

Nous sommes sortis de nos abris, avons préparé nos mitrailleuses, et attendu en silence l'ennemi qui venait vers nous. Alors que les assaillants n'étaient plus qu'à quelques mètres des barbelées, un ouragan de tirs s'est déchaîné sur ces épaisses vagues de soldats. Certains défenseurs, plein d'assurance, se sont mis debout sur les parapets, lançant des grenades et tirant au fusil, tout en fumant la pipe. En à peine une minute, le no man's land a semblé désert. Mais les Britanniques ont continué d'affluer vers nous et, pendant deux heures, le sifflement des balles des défenseurs a résonné.

Finalement, cette partie de la bataille dans la vallée de Bécourt se calme, mais les Britanniques, qui avaient de si grands espoirs de succès ce matin-là, ne tiennent que le trou de mine. »

Extrait de *The Chequers* 1938-39, une publication du Club des Officiers de la 34^{ème} Division



The Lochnagar Crater is privately owned by Richard Dunning MBE and is dedicated to Remembrance, Respect and Reconciliation.
www.lochnagarcrater.org



THE LOCHNAGAR CRATER MEMORIAL



thanks the Commonwealth War Graves Commission (CWGC) for its support with this visitor information project.

The Commonwealth War Graves Commission commemorates the 1.7 million Commonwealth servicemen and women who died in the two world wars.



For more information visit www.cwgc.org or download the free CWGC War Graves App.

@CWGC #CWGC

www.cwgc.org

